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Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

De beantwoording van de artikel 45  van CDA en GL met als onderwerp “Zwols Pfas waar zit het en hoe 

gaan we om met aangetroffen hoeveelheden”. 

Toelichting op het voorstel 

Inleiding 

De raadsfractie van CDA en GL hebben op 20 november 2023 vragen gesteld over Zwols Pfas waar zit 

het en hoe gaan we om met de aangetroffen hoeveelheden. Er zijn 4 vragen gesteld, hierna volgt de 

beantwoording.   

 

 

1. Kan het college de raad informeren op welke plaatsen in Zwolle PFAS in de grond zit?  
a. Zo ja, kunnen we daarvan een kaartje ontvangen met de aanwezige hoeveelheden in 

grondwater, oppervlaktewater en in de bodem?  
 
Ja, voor Zwolle is in 2021 gemeente breed bodemonderzoek gedaan naar de 
achtergrondconcentraties aan PFAS in de grond. Deze zijn opgenomen in de 
bodemkwaliteitskaart en deze is als bijlage 1 toegevoegd  (tekeningen in het 
document bijlage 5 tek. 13 en 14). De aangetroffen gehalten komen overeen met het 
landelijk beeld. Deze beschikbare informatie betreft bodem en niet voor het 
oppervlaktewater en grondwater. Voor het oppervlaktewater is het waterschap 
bevoegd gezag. Voor het grondwater verwijzen wij naar antwoord 1b.     
 
 

b. Zo nee, is het college bereid onderzoek te doen naar hoog risico locaties? 
 

file://///test.intern/Data/GezamenlijkY/Gemeente/Div/Handleidingen_WO/formats%20college-raad/html/informatienota%20voor%20college%20en%20raad%20handleiding.htm
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Voorgenoemd onderzoek is met provincie op afgestemd. En zal worde uitgevoerd 
nadat de resultaten van het onderzoek “aandachtslocaties Pfas” van de provincie 
beschikbaar zijn. Er is nu nog geen beeld van (historische) bedrijfslocaties in Zwolle 
waar een verhoogd risico op aanwezigheid PFAS kan zijn. De provincie heeft een 
methode uitgewerkt om te bepalen waar zich dergelijke locaties mogelijk bevinden en 
voert hier op dit moment fysiek onderzoek uit om de onderzoeksmethode te 
controleren. Medio 2024 worden de resultaten verwacht. Wij komen bij de raad terug 
met een voorstel hoe dit voor Zwolle kan worden toegepast. 
 
 

c. Heeft het college zicht of in het verleden gestorte Zwolse Pfas houdende grond in de 
door het rijk aangegeven Kolk van Westerhuis is gestort? 
 
Nee. En ook geen aanwijzing dat is gebeurd is. Rijkswaterstaat ziet hierop toe als 
bevoegd gezag.  
 
 

2. Het college heeft de gemeenteraad op 8 juli 2021 via een informatienota op de hoogte 
gesteld van aangetroffen bodemverontreiniging in Voorsterpoort, hierbij zat ook Pfas.  
https://zwolle.bestuurlijkeinformatie.nl/Document/View/5191af6c-3663-4761-
880d-01da3befce38.  

a. Heeft het college het onderzoek op de voormalige Beers-locatie (bij consequenties 
punt 2 genoemde onderzoek van de informatienota) inmiddels afgerond? Mag de 
gemeenteraad het rapport hiervan ontvangen, wat zijn de waarden van de 
verontreiniging?  
 
Ja, het werk is afgerond het evaluatierapport bodemsanering WRZV en het 
aanvullend Pfas onderzoek voormalige Frosty-terrein is toegevoegd (bijlage 2 en 3).  
 

b. Het college schrijft dat het 6600 ton verontreinigde grond betreft. Waar is deze 
hoeveelheid verontreinigde grond opgeslagen?  
 
Het depot met de Pfas-verontreinigde grond is in maart 2022 ter reiniging afgevoerd 
naar een erkend verwerker: Boskalis Amersfoort. 

 
c. Worden de hoeveelheden Pfas in het grondwater op deze (WRZV en Beers) locatie 

gemonitord?   
 
Nee, deze locatie zal meegenomen worden in het onderzoek zoals benoemd bij de 
beantwoording van vraag 1b.  Op basis van deze onderzoeksresultaten zullen vervolg 
maatregelen voor specifieke locaties worden aanbevolen. Het monitoren kan een van 
de maatregelen zijn.   

 
3. PFAS is de afgelopen decennia verwerkt in veel producten, de lijst is eindeloos. Deze worden 

over het algemeen via het vuilnis afgevoerd. Graag horen we van het college wat de 
mogelijkheden zijn om:  

a. Het gebruik te beperken, zou het college zich in kunnen zetten om publieksinformatie 
over de gevaren te geven.  

 

https://zwolle.bestuurlijkeinformatie.nl/Document/View/5191af6c-3663-4761-880d-01da3befce38
https://zwolle.bestuurlijkeinformatie.nl/Document/View/5191af6c-3663-4761-880d-01da3befce38
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Zeer beperkt. Het geven van bredere publieksinformatie over de gevaren is een rijks 
verantwoordelijkheid. Het college deelt uw zorg die in deze vraag naar voren komt 
om bij ontwikkeling en productie te kijken naar duurzaamheid. Het college zal de zorg 
die hier uit naar voren komt bij het rijk gaan adresseren.  
 

b. De afvalstroom te kanaliseren, zodat we Pfas op kunnen slaan en hopelijk op termijn 
op een milieuvriendelijke wijze af te breken.  

 
Geen mogelijkheid. Van de meeste producten is niet bekend of zich hierin PFAS 
bevindt en dus ook van het ingeleverde vuilnis niet. Kanaliseren van de afvalstroom 
op PFAS is momenteel nog niet mogelijk. 

 
 

c. Pfas verontreinigende grond te reinigen, zoals de Hybrid Soil Washing. Doet Zwolle dit 
al? Ziet het kansen?   

 
Ja. Zwolle laat al grond reinigen, In Nederland zijn maar een beperkt aantal partijen 
die PFAS grond kunnen verwerken. Op het moment dat PFAS- houdende grond naar 
een erkend verwerker moet worden afgevoerd worden partijen benaderd en 
(conform aanbestedingsbeleid) offertes uitgevraagd. Naast best beschikbare 
techniek, spelen ook andere factoren een rol zoals transport afstand en prijs. Voor de 
grond uit Voorserpoort is een bedrijf die de methode Hybrid Soil Washing gebruikt 
gevraagd een aanbieding te doen.     

  
 

4. Met betrekking tot de beantwoording van de CDA vragen van juli 2023 heeft u aangegeven 
zich binnen het wettelijk kader te houden. Gezien de laatste berichten en het gevaar dat via 
bodem en grondwater effect heeft op de volksgezondheid, is het de vraag of het college 
bereid is verdere beperkingen binnen Zwolle in te zetten gericht op minimaliseren van de 
effecten op de volksgezondheid?   
 
Nee hiervoor is vooralsnog geen aanleiding. Indien hiervoor aanleiding is komt er een voorstel 
in de raad. 
 

Financiën 

Geen 

Communicatie 

Geen 

Vervolg 

Geen 

Openbaarheid 

Openbaar 
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Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

voorzitter, Peter Snijders 

 

 

 

 

secretaris, Dick Emmer 

 

 

 


